
PROTOKÓŁ Nr III/2018 

z obrad III sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 28.12.2018 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 1000-1205, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna pod adresem: 

https://www.youtube.com/channel/ UCjfTYZjGxp2bEF1IMjjOMxg    

oraz na stronie www.bransk.pl w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA 

 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 

Radni obecni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Brzozowski Marek 

3. Górska Paula 

4. Kadłubowski Marek 

5. Krasnodębska-Bobel Honorata 

6. Krasowski Tadeusz 

7. Matysiak Adam Wiesław 

8. Moczulska Elżbieta 

9. Płonowska Grażyna 

10. Półtorak Mariusz 

11. Rułka Franciszek 

12. Sierocki Witold Antoni 

13. Szpakowski Józef 

14. Wysocki Paweł 

15. Żero Anna Czesława 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta 

3. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

4. Maciej Bobel    Dyrektor GOUK i GBP  

5. Monika Falkowska  Kier. Ref. RŚ 

6. Paweł Kuteszko  Pracownik Socjalny GOPS w Brańsku 

7. Łukasz Twarowski  Adwokat 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu. 

 

 Sołtysi Gminy Brańsk 

Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do oryginału protokołu. 

 

    

Przed otwarciem obrad III sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ”. 

 

http://www.bransk.pl/


Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 1000 dokonała otwarcia obrad 

III sesji Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan 

Rady – 15 radnych – na sali obrad obecnych jest 15 radnych, tym samym stwierdziła 

prawomocność obrad i podejmowania uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady powitała 

przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości i sołtysów gminy.  

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych wniosków      

i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad I i II sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego   w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 

2023. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole            i w domu” na lata 2019 – 2023. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup żywności lub posiłku dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019 – 2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                            

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Brańsk. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu               

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1698B ulica    w m. Spieszyn”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

ochotniczych straży pożarnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków             

i Petycji na 2019 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2019 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2019-2023: 

a) przedstawienie  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2018-2021 wraz z uzasadnieniem,  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały WPF 

Gminy Brańsk, 



c) przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa      i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej, 

d) przedstawienie  stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji, 

e) dyskusja nad projektem uchwały WPF Gminy Brańsk na lata 2019-2023, 

f) głosowanie  uchwały WPF Gminy Brańsk. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brańsk na 2019 rok: 

a) przedstawienie  projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem,  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały   

budżetowej, 

c) przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa     i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej, 

d) przedstawienie  stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji, 

e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

f) głosowanie uchwały budżetowej. 

18. Interpelacje i wnioski radnych. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

20. Sprawy różne. 

21. Zamknięcie obrad.  

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad I i II sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad I sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny          w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 

dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec 

braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad I sesji 

Rady Gminy Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 1) 

 

   Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad II sesji Rady Gminy 

Brańsk był dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu 

dzisiejszym. Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec 

braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad II sesji 

Rady Gminy Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 2) 

 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami. 

Zapytań i uwag do informacji nie zgłoszono.  

Informacja stanowi załącznik Nr 5 do oryginału protokołu. 

 

   W tym miejscu Wójt Gminy w związku z tym, że zakończono i rozpoczęto nową kadencję, że 

kończy się rok budżetowy,  przekazał kilka zdań na temat zrealizowanych inwestycji -  

„Minionej kadencji wykonano wiele inwestycji drogowych, długość przebudowanych dróg 

gminnych 10km 756m, dróg powiatowych 17 km całość inwestycji wyniosła 19. 066.692zł.  

 budowa przydomowych oczyszczalni ścieków 

 remont i rozbudowa świetlicy wiejskiej w m. Puchały Stare 



 końcówka prac budowa nadbużańskiej szerokopasmowej sieci dystrybucyjnej 

 montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych i budynkach użyteczności 

publicznej 

 budowa mikroinstalacji prosumenckich na terenie Gminy 

 remont stacji uzdatniania wody w Kalnicy 

wartość tych inwestycji  14.659.333zł 

   Zostały też rozpoczęte inwestycje w 2018 roku: budowa/przebudowa stacji uzdatniania wody 

w Brzeźnicy i Domanowie, świetlica wiejska w m. Załuskie Koronne, instalacje OZE dla 

gospodarstw domowych, całkowita wartość tych inwestycji 5.735.000zł.  

Ponadto  realizowano inwestycje oświatowe na sumę 769.169zł, dla poprawy bezpieczeństwa     

w gminie inwestowaliśmy w zakup sprzętu przeciw pożarowego, na te inwestycje wydatkowano 

w sumie 737.313zł, ogólnie dużo tych inwestycji było łącznie z tymi rozpoczętymi na kwotę 

41.051.548zł. Wartość dofinansowania jaką otrzymaliśmy 25.972.000zł.  

Kadencja była bardzo pracowita i myślę, że takich funduszy już nie uzyskamy, bo otrzymaliśmy 

wszystkie fundusze, jakie były do pozyskania. Ogólnie z PROW na drogi mamy jeszcze 

0,5mln.zł, te dwa lata nas omijają nie ma już środków dla naszej gminy, chyba, że się pojawią 

jakieś środki Rządowe „specjalne”, o których dużo się mówi, ale czynów nie widać. 

Zadłużenie gminy wynosi 2.583.931zł, nadwyżka budżetowa jak jest na dzień dzisiejszy 

1.812.000zł. Nadwyżka jest bardzo duża, odejmując ją od tych kredytów, to mamy zadłużenie 

ok. ponad 700tys.zł. Wiadomo, że trzeba brać kredyty, aby inwestycje były wykonane, 

rozliczone a pieniądze później do nas spływają. Tak też się stało na koniec tego roku, pieniądze 

wpłynęły za drogę, myślę, że jest to dobry wynik i oby tak dalej”. 

 

   Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady zwróciła się do 

Przewodniczącego Komisji RGOBiT Pana Marka Brzozowskiego o przedstawienie opinii 

Komisji Rady w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady.  

(Opinia pozytywna Nr 5/2/2018 z dnia 18 grudnia 2018r. stanowi  załącznik nr 6 do oryginału 

protokołu). 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 2023 

 

 Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie ustanowienia 

wieloletniego gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i 

młodzieży” na lata 2019 – 2023 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 3) 

Uchwała Nr III/17/2018 w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego              

w zakresie dożywiania „Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik 

Nr 7 do oryginału protokołu 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w 

zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 

 



Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem  uchwały w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania 

finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 4) 

Uchwała Nr III/18/2018 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania     

w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup żywności lub posiłku dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019 – 2023 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup żywności lub posiłku dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019 – 2023. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 5) 

Uchwała Nr III/19/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na 

zakup żywności lub posiłku dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 stanowi załącznik 

Nr 9 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 6) 

Uchwała Nr III/20/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 



 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Brańsk 

   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z prośbą wyjaśnienia, na czym polegają 

zaproponowane w projekcie uchwały zmiany w gospodarowaniu nieruchomościami                    

w porównaniu do poprzedniej kadencji, zadając kilka pytań: Na jakich zasadach będzie się to 

gospodarowanie nieruchomościami odbywało, czy to wójt będzie podejmował decyzje, czy  

rada, czy nadal mieszkańcy poszczególnych wsi, będą mieli wpływ na zmiany                             

w nieruchomościach na ich terenie? 

 

   Przewodnicząca Rady Pani Grażyna Płonowska zabierając głos jako pierwsza, powiedziała 

– „jestem radną już od kilku kadencji i dwie kadencje wstecz, Rada Gminy Brańsk swoje 

kompetencje, co do gospodarowania nieruchomościami przekazała byłemu wówczas wójtowi 

Panu Jaworowskiemu. W poprzedniej kadencji, kiedy wójtem został Pan Andrzej Jankowski, 

kompetencja ta została przywrócona Radzie Gminy, gdyż jest to kompetencja Rady Gminy. 

Wójt Jankowski przez 4 lata sprawował swoją funkcję i my jako radni patrząc na poczynania 

wójta, to czym się kieruje, uznaliśmy, żeby tą kompetencję wójtowi przekazać, ponieważ 

zarządzał właściwie gminą, zawsze dbał o jej dobro. Pod uwagę wzięto również to, że                 

w niektórych przypadkach należy szybko podejmować decyzje, wówczas należy zwoływać sesje 

a to są dodatkowe wydatki. Myślę, że tutaj nikt nie ma zamiaru a szczególnie wójt, żeby 

dokonywać niewłaściwych sprzedaży albo niewłaściwie zarządzać mieniem gminy, stąd ta 

właśnie propozycja”.  

 

   Radny Pan Witold Antoni Sierocki zapytał czy nadal w pierwszej kolejności głos będzie 

miała wieś? 

   Przewodnicząca Rady potwierdziła – „zawsze były prowadzane spotkania z mieszkańcami 

na których wieś wyrażała swoją opinię i na podstawie tych opinii rada czy też poprzedni wójt 

dokonywali sprzedaży danej nieruchomości”. 

 

  Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta skomentowała – „nie wszędzie wcześniej 

były prowadzone jakiekolwiek konsultacje i rozmowy dotyczące sprzedaży, nawet zlewnie 

mleka, które jak Państwo wiecie, są w większości w rękach prywatnych, nie były konsultacje 

przeprowadzane”.   

 

   Przewodnicząca Rady dodała, że takie konsultacje powinny być przeprowadzane                   

z mieszkańcami. 

 

   Radny Tadeusz Krasowski zaapelował, aby sołtysi którzy zwołują zebrania wiejskie, 

powiadamiali o nich wszystkich mieszkańców wsi a nie tylko rodziny czy parę osób a zwłaszcza 

jeżeli chodzi o sprzedaż nieruchomości, wówczas cała wieś powinna być powiadomiona. 

 

   Wracając do dyskusji o  projekcie uchwały, głos zabrał Pan Łukasz Twarowski Adwokat, 

który m.in. powiedział – „ nie do końca jest tak jak powiedziała Pani Przewodnicząca,                

że kompetencją rady gminy jest zbywanie nieruchomości a Rada Gminy Brańsk robi jakiś ukłon 

w stronę Pana Wójta i coś Wójtowi przyznaje, gdyż uprawnienie wójta wynika bezpośrednio       

z ustawy o samorządzie gminnym art.30 ust.2 pkt 3 mówi: „Do zadań wójta należy                      

w szczególności: 3) „gospodarowanie mieniem komunalnym”, to jest wyłączna kompetencja 

wójta. Rada Gminy określa tylko zasady gospodarowania mieniem komunalnym a nie 

gospodaruje mieniem komunalnym. W ubiegłej kadencji doszło właściwie do teoretycznego         



a w zasadzie praktycznego ograniczenia gospodarowania mieniem przez Wójta. Jest to prawnie 

dopuszczalne, jednak podjęcie tej uchwały i przywrócenie zasad w pełni ustalonych,  nie jest 

ukłonem w stronę Wójta, gdyż ta kompetencja wynika prosto z ustawy. Rada Gminy może 

podjąć uchwałę w sprawie zasad gospodarowania mieniem ale to nie jest to samo, co 

gospodarowanie mieniem. To Wy Państwo podejmujecie decyzje, jak te zasady mają wyglądać. 

Przygotowana uchwała jest zgodna pod względem formalno-prawnym i ustawą o samorządzie 

gminnym”. 

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski jeszcze raz powtórzył pytanie, czy mieszkańcy danej 

miejscowości, będą mieli prawo decydowania o sprzedaży nieruchomości na ich terenie? 

 

   Przewodnicząca Rady ponownie wyjaśniła – „wówczas będą odbywały się konsultacje, 

będzie zwołane Zebranie Wiejskie  i każdy mieszkaniec pełnoletni biorący w nim udział 

niezależnie od wieku będzie mógł wyrazić swoją opinię a następnie odbędzie się głosowanie. 

Tak jak we wszystkich przyjętych zasadach, większość zadecyduje. W danej sprawie już nie 

będzie głosowała Rada, tylko Pan Wójt podejmie określone działania w sprawie sprzedaży 

nieruchomości. 

 

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem uchwały   

w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 

Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 8, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 6. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 7) 

Uchwała Nr III/21/2018 w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Brańsk stanowi załącznik Nr 11 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 10  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu   

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1698B ulica w m. Spieszyn" 

 

  Radny Pan Marek Kadłubowski wyraził swoje obawy, czy taka kwota dofinasowania będzie 

wystarczająca? 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „ taka była sugestia Pana Aleksiejuka Dyrektora 

Powiatowego Zarządu Dróg w Bielsku Podlaskim, że kwota 400tys. ze strony Gminy i 400tys. 

ze strony Powiatu wystarczą a resztę zadań będziemy wykonywali wspólnie, przy użyciu sprzętu 

gminy i powiatu aby ograniczyć koszty”. 

 

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem uchwały   

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1698B ulica w m. 

Spieszyn" 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 8) 

Uchwała Nr III/22/2018 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu w 

Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej Nr 

1698B ulica w m. Spieszyn”, stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 



 

Przewodnicząca zarządziła przerwę w obradach rady.  

 

Po wznowieniu obrad stan radnych 15, obecni wszyscy. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

ochotniczych straży pożarnych 

   Radny Marek Kadłubowski zgłosił propozycję podwyższenia stawki za każdą godzinę 

udziału w szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę 

Brańsk z kwoty 7,5 zł do 8,00zł. 

 

   Wójt Gminy odnosząc się do propozycji radnego - wyjaśnił, że sprawa była dyskutowana na 

posiedzeniu Zarządu OSP i ustalono 50% podwyżkę z 10 zł na 15zł i z 5zł na 7,5zł.  

 

   Przewodnicząca Rady powiedziała, że Rada Gminy powinna bazować na opinii strażaków, 

skoro stawki były konsultowane ze strażakami i są z nich zadowoleni to Rada również powinna 

być zadowolona i pozostać przy tych stawkach.  

 

   Następnie Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom ochotniczych straży pożarnych 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 9) 

Uchwała Nr III/23/2018 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego członkom 

ochotniczych straży pożarnych, stanowi załącznik Nr 13 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 

rok 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

 Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 10) 

Uchwała Nr III/24/2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 

stanowi załącznik Nr 14 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków     

i Petycji na 2019 rok 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji na 2019 rok 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 



(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 11) 

Uchwała Nr III/25/2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

na 2019 rok, stanowi załącznik Nr 15 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2019 rok 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2019 rok 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 12) 

Uchwała Nr III/26/2018 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Oświaty, Budownictwa i Transportu na 2019 rok, stanowi załącznik Nr 16 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r 

 

Wniosków, uwag i zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2018r 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 13) 

Uchwała Nr III/27/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r., stanowi załącznik Nr 17 

do oryginału protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2019-2023: 

Przewodnicząca zarządziła przejście do punktu, Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023: 

Ad. 16.1-2 przedstawienie  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023 wraz z uzasadnieniem, przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały WPF Gminy Brańsk 

Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas poinformowała,  że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Białymstoku wydała pozytywną Opinię o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023, następnie 

przedstawiła przedsięwzięcia jakie są planowane na powyższe lata: 

 Budowa / przebudowa stacji uzdatniania wody w m. Brzeźnica  

 Budowa / przebudowa stacji uzdatniania wody w Domanowie  

 Instalacje OZE dla gospodarstw domowych w Gminie Brańsk  

 Dofinansowanie budowy dróg powiatowych  

 Zmiana planów przestrzennego zagospodarowania gminy 



 Kontynuacja Projektu Zdobycie wiedzy - kluczem do sukcesu - Wzmocnienie 

atrakcyjności          i podniesienie jakości oferty edukacyjnej w zakresie kształcenia 

ogólnego ukierunkowanego na rozwój kompetencji kluczowych oraz rozwijanie 

indywidualnego podejścia do ucznia, szczególnie ze specjalistycznymi potrzebami 

edukacyjnymi. 

 

   Radni nie zgłosili wniosków i zapytań do opinii RIO i projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023. 

 

   Uchwała Nr II-00311-27/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                 

w Białymstoku z dnia 27 listopada 2018r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-2023 

stanowi załącznik Nr 18 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 16.3 przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa  i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej 

   Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu       

Pan Marek Brzozowski przedstawił wspólną opinię Komisji Rady Gminy o projekcie WPF 

gminy Brańsk na lata 2019-20123.   

  Opinia Nr 3/2/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa  i Transportu 

oraz Komisji Rewizyjnej z dnia 18 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019-

2023 stanowi załącznik Nr 19 do oryginału protokołu. 

 

 

 

Ad. 16.4 przedstawienie  stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 

   Wójt Gminy Brańsk podziękował Pani Skarbnik za przygotowany projekt uchwały, zwrócił 

uwagę, że został on pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Podziękował też Komisjom Rady Gminy za rozpatrzenie uchwały i wydanie pozytywnej opinii.   

Ad. 16.5 dyskusja nad projektem uchwały WPF Gminy Brańsk na lata 2019-2023 

 

Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się z zapytaniem odnośnie § 3 ust.3 projektu uchwały, 

który brzmi: 

„3. Upoważnić Wójta Gminy do przekazania uprawnień w zakresie zaciągania zobowiązań, 

określonych w § 3 ust. 1 i 2 Uchwały, kierownikom jednostek organizacyjnych realizujących 

przedsięwzięcia ujęte w Załączniku Nr 2 do Uchwały”  

– zapytał na czym to upoważnienie będzie polegało, kto te zobowiązania będzie zaciągał? 

Czy kierownicy referatów? 

 

  Szczegółowe odpowiedzi: Pani Elżbiety Janiny Szymańskiej - Zastępcy Wójta,                

Pani Moniki Agnieszki Dygas - Skarbnika Gminy, Pana Andrzeja Jankowskiego - Wójta 

Gminy oraz Pana Łukasza Twarowskiego – adwokata do zadanego pytania przez radnego 

Pana Marka Kadłubowskiego,  zostały przedstawione on-line na stronie internetowej Gminy 

Brańsk https://www.youtube.com/watch?v=ZCDZNJYq98k   

https://www.youtube.com/watch?v=ZCDZNJYq98k


Ad. 16.6 głosowanie  uchwały WPF Gminy Brańsk 

   Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie, uchwały WPF Gminy 

Brańsk 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 11, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 14) 

Uchwała Nr III/28/2018 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Brańsk na lata 2019-2023, stanowi załącznik Nr 20 do oryginału protokołu. 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brańsk na 2019 rok: 

Przewodnicząca zarządziła przejście do punktu, Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Brańsk na 2019 rok: 

Ad. 17.1-2 przedstawienie  projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały   budżetowej 

   Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas poinformowała,  że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Białymstoku wydała pozytywną Opinię o projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Brańsk na 2019 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu  

Gminy. Następnie poinformowała, że dochody budżetu gminy zostały zaplanowane                     

w wysokości: 25 814 492,00 zł, wydatki w wysokości 27 761 957 zł, deficyt budżetu                   

w wysokości 1 947 465,00 zł. W dalszej części przedstawiła zaplanowane zadania inwestycyjne: 

 Budowa / przebudowa stacji uzdatniania wody w m. Brzeźnica  

 Budowa / przebudowa stacji uzdatniania wody w Domanowie  

 Instalacje OZE dla gospodarstw domowych w Gminie Brańsk  

 Budowa i modernizacja dróg powiatowych 

 Zakup sprzętu informatycznego wraz z oprogramowaniem 

 Zakup węzła do produkcji betonu i maszyn do konserwacji i budowy dróg gminnych 

 Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości 

Pietraszki 

   W tym miejscu radny Pan Marek Kadłubowski zadał pytanie odnośnie stacji uzdatniania 

wody w Brzeźnicy i Domanowie, czy na budowę będzie brany kredyt? Czy jest przewidziane 

jakieś dofinansowanie? Jakie będą koszty, terminy realizacji i kiedy przewiduje się zakończenie 

inwestycji? 

 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Elżbieta Janina Szymańska Zastępca Wójta – „jeśli chodzi         

o Domanowo będzie to budowa całkowicie nowej stacji uzdatniania wody. Budynek stary 

zostanie rozebrany po wykonaniu nowego budynku. Zakończenie inwestycji do końca marca 

2019r. całkowite rozliczenie wniosku do końca grudnia. Wartość dofinansowania wynosi 

63,63% wartości brutto, VAT jest również kosztem kwalifikowanym. Wartość dofinansowania 

zadania w Brzeźnicy 1 116 018zł, w Domanowie   883 981zł. Całkowita wartość zadania            

w Brzeźnicy 2.523.750zł, w Domanowie 1.791.162zł. tak jak wcześniej powiedziałam 

przewidujemy rozliczenie zadania do końca roku, natomiast kredyt bierzemy długoterminowy     

z uwagi na konstrukcję budżetu”.  

 

   Wójt Gminy dodał -  „w tym projekcie budżetu na 2019r. nie jest ujęta nadwyżka budżetowa. 

Na początku roku budżet będziemy zmieniać i kredytu weźmiemy tylko tyle, co stanowić będzie 

różnicę między planowaną kwotą kredytu  a osiągniętą nadwyżką budżetową. Ewentualnie 

jeszcze jakieś inne zadania ujmiemy do realizacji na rok 2019”. 



 

   Uchwała Nr II-00310-27/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                 

w Białymstoku z dnia 27 listopada 2018r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Brańsk na 2019 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

budżetu Gminy,  stanowi załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 17.3 przedstawienie wspólnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

Budownictwa  i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej 

   Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu       

Pan Marek Brzozowski przedstawił wspólną opinię Komisji Rady Gminy o projekcie uchwały 

budżetowej gminy Brańsk na 2019 rok. 

  Opinia Nr 4/2/2018 Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa  i Transportu 

oraz Komisji Rewizyjnej z dnia 18 grudnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Brańsk na 2019 rok,  stanowi załącznik Nr 22 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 17.4 przedstawienie  stanowiska Wójta w sprawie opinii komisji 

   Wójt Gminy Brańsk powiedział – „jak wiadomo większość z Państwa to są rolnicy, tempo 

realizacji zadań w naszej gminie jest oszałamiające. Budżet zaczyna się „przytykać”, musimy 

ratować się kredytami na środki własne, na realizacje zadań, bo tempo realizacji Projektów jest 

bardzo duże. Żeby zrealizować projekty trzeba zaciągać kredyty, trzeba mieć z czego to 

wykonać. Wiadomo jest, że firmy nie będą czekały, są terminy, umowy są podpisane. Jest czas 

na realizację, czas zapłaty i czas na rozliczenie, tak jak wcześniej mówiła Pani Zastępca Wójta. 

Środki finansowe będą spływały do końca 2019r. nie możemy stać w miejscu, nie możemy się 

cofać, jest dobrze, że takie inwestycje są czynione, to jest bezpieczeństwo naszej gminy. Stacje 

uzdatniania wody to sprawa bardzo ważna, mamy ich cztery, w tym dwie będą nowe. W Kalnicy 

też jest w 50% zmodernizowana, będziemy starali się zrealizować drugi etap. Jest również stacja 

w Koszewie, którą w sumie odzyskaliśmy, gdyż była wspólną z Gminą Boćki, Gminą Bielsk 

Podlaski. Od początku tego roku Gminy płacą nam normalne kwoty za dostawę wody a były 

jakieś ustalone dziwne rabaty, płacili małe stawki za wodę. W tej chwili jest to już tylko nasza 

stacja i będziemy starali się o dofinansowanie, aby dokończyć remonty i spiąć naszą gminę         

w taki „ring”, że w razie awarii na jednej stacji,  podać wodę z drugiej. Jest jeszcze ujęta budowa 

instalacji solarnych dla 75 mieszkańców naszej gminy. Trzeba będzie tą inwestycję również 

wykonać i rozliczyć. Także na przyszły rok mamy poważne inwestycje. Dziękuję również za 

pozytywne zaopiniowanie tego wszystkiego.” 

 

   Zastępca Wójta nadmieniła – „planowane zadania w Wieloletniej Prognozie Finansowej jak   

i w budżecie na przyszły rok, są to zadania niezbędne do wykonania, które nie chcemy ale 

musimy wykonać z uwagi na jakość naszych hydroforni. Przez wiele lat by to temat 

niedoceniany, zapomniany. Stacje nie były modernizowane od 40 lat, są to sieci w złym stanie 

sanitarno-epidemiologicznym. Jakość wody mamy dobrą pobraną, ale co z tego jak ją trzeba 

odpowiednio przygotować, aby podać do mieszkańca. Normy jakości wody idą ciągle do góry. 

Jesteście Państwo rolnikami, przedsiębiorcami i wiecie, że woda jest najważniejszym 

czynnikiem dla funkcjonowania każdego gospodarstwa. Bez wody nie funkcjonujemy. Cały czas 

nam się psują przepompownie, cięgle wydajemy środki finansowe na modernizację starych lub 

zakup nowych pomp. Także to są rzeczy, które my nie chcemy ale musimy robić dla 

prawidłowego funkcjonowania gminy”. 



Ad. 17.5 dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

   W tym miejscu radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się o wyjaśnienie zapisu § 13 ust.6 

uchwały, który brzmi: „6. lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych 

w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy”. 

 

   Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, która powiedziała, że gdyby gmina miała nadwyżki 

budżetowe a środki te zbywałyby, to nie musi ich lokować w banku, który gminę obsługuje ale 

może wybrać bank, który da najlepsze warunki. 

 

   Zastępca Wójta dodała, że chodzi tutaj o oprocentowanie lokat kapitałowych, jeżeli w ciągu 

roku zdarzają się wolne środki, to na ich lokowanie gmina przeprowadza postępowanie 

przetargowe. Są prowadzone procedury zgodnie z przepisami, zapytania ofertowe, bądź 

postępowania przetargowe, które można śledzić na stronach internetowych gminy, dotyczące 

lokat czy kredytów. 

 

   W tym miejscu radny Pan Mariusz Półtorak zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy 

odnośnie stacji uzdatniania wody w Domanowie i Brzeźnicy, zapytał: na jakim etapie jest 

przebudowa tych stacji, kiedy przewidziane jest zakończenie przebudowy, czy z tego tytułu 

woda podrożeje dla odbiorców i jaki jest koszt utrzymania tych stacji?   

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „ koszty utrzymania stacji będą coraz mniejsze, stacje stają 

się prawie bezobsługowe, nowe stacje będą skomputeryzowane. Dotychczas cena wody była 

ustalana przez Radę Gminy, obecnie będzie ustalana przez „Wody Polskie”. Rząd podjął 

działania i utworzył jakiś „dziwny twór - Wody Polskie”, to oni będą decydowali o tym, w jakiej 

cenie będziemy sprzedawali wodę. Wartość tych inwestycji na pewno nie wpłynie na cenę wody, 

tego nawet nie bierzemy pod uwagę, bo to nas nie dotyczy. Co do terminu wykonania zadania, 

prace są zaawansowane, w tej chwili jesteśmy po kontroli stacji, już są montowane zbiorniki       

w Domanowie. Firmy związane są umową i muszą wykonać w terminie, jeżeli nie wykonają      

w terminie, będą płacić kary. Proszę się nie sugerować wartością inwestycji, one w żaden sposób 

nie wpłyną na cenę wody w naszej gminie, cenę wody będą ustalały Wody Polskie, na razie 

ustaliły na takim poziomie, jaki był dotychczas, co dalej będzie tego nie wiem. Coraz większe 

wymagania są, coraz dziwniejsze decyzje podejmowane, nie wiadomo za co jeszcze będziemy 

płacić. Niedługo będziemy płacić za stawy, za obszary wodne. Rząd szuka pieniędzy a najłatwiej 

„uderzyć” w gminy. Dotyczy to nie tylko wody, ale również zbiorowych oczyszczalni ścieków, 

natomiast, co jeszcze Wody Polskie wymyślą zobaczymy”.  

Ad. 17.6 głosowanie uchwały budżetowej 

Wobec braku dalszych pytań Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały budżetowej. 

   Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania, wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 1, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 4 do protokołu - lista nr 15) 

Uchwała Nr III/29/2018 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brańsk na 2019 rok stanowi 

załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

Ad. 18 Interpelacje i wnioski radnych 

   Radny Mariusz Półtorak złożył pisemny wniosek o wybudowanie Placu Rekreacji                       

w miejscowości Patoki. 

Ad. 19 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 



 Przewodnicząca Rady odczytała  treść odpowiedzi na zapytanie radnego Franciszka 

Rułka złożone podczas II sesji Rady Gminy Brańsk, a która wpłynęła do Biura Rady 

w dniu 5 grudnia 2018r. 

 

 Wójt Gminy Brańsk podziękował radnemu Mariuszowi Półtorak, za ciekawy 

pomysł, mówiąc m.in.– „właśnie o to chodzi, aby każdy radny przedstawiał ciekawe 

pomysły dla danego okręgu. Nie wiem, czy w tym roku w budżecie „wciśniemy” tą 

inwestycję, ale będziemy mieli to na uwadze, jest wola Pana i mieszkańców wsi 

Patoki, więc zrobimy wszystko, aby taki Projekt mógł być zrealizowany. W roku 

2019 jak Pan wcześniej słyszał, mamy napięte wydatki a koszty tego Projektu będą 

na pewno w granicach 100tys.zł. Nie mniej dziękuję, że jest taka inicjatywa realna 

do spełnienia”. 

 

Zastępca Wójta m.in. dodała – „o Projekcie wiemy już od kilku lat, to nie jest nowy 

Projekt, ale to wszystko wiąże się później z kosztami eksploatacji tych obiektów 

małej infrastruktury, ponieważ zgodnie z przepisami prawa budowlanego, podlegają 

one przeglądom technicznym, które musi ponosić i wykonywać gmina. Takie 

przeglądy muszą być wykonywane, bo z tych urządzeń korzystają nasi mieszkańcy. 

Koszty utrzymania, eksploatacji, przeglądów nie są ujęte w Projekcie i to jest później 

wielki problem z funkcjonowaniem tych obiektów małej infrastruktury. Do roku 

2015 koszty utrzymania, były kosztami Projektu, w tej chwili nie są a które musimy 

przewidzieć w naszym budżecie wieloletnim, z naszych środków. Obowiązek 

przeglądów jest rok rocznie, takie obiekty mamy już u siebie przy szkołach i takie 

koszty ponosimy ze środków publicznych w zależności od ilości instalacji. Po 

2015roku  do umowy, nie można ująć działań, które są wykonywane po rozliczeniu 

Projektu, takie koszty są niekwalifikowane, takie są warunki odgórne my ich nie 

ustalamy”. 

Ad. 20 Sprawy różne 

 Radny Tadeusz Krasowski powiedział – „Panie Wójcie w dniu 30 listopada 2018r. dał 

Pan wypowiedzenia z pracy dwóm kierowcom straży, czy mógłby Pan się ustosunkować 

z jakich powodów?  

Wójt Gminy odpowiedział - „porostu uważam, że nie nadają się do sprawowania tych funkcji”. 

Radny Tadeusz Krasowski powiedział – „Dziękuję, Pan wypowiedział im z tego powodu, że 

startowałem od Jaworowskiego i wygrałem wybory, z tego powodu tak?”. 

Wójt Gminy – „To są Pana słowa, tutaj nie będę rozmawiał, na tak niskim poziomie nie mam 

zamiaru z Panem rozmawiać”. 

 

 Radna Honorata Krasnodębska-Bobel zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy  – „czy 

byłaby taka możliwość, aby dla Pana Dyrektora GOUK ustalić jakąś godzinę - dwie  

godziny w tygodniu, w których można byłoby go zastać, aby wyjaśnić sprawy z tym 

Panem, bo Panie z naszej miejscowości miały problem skontaktowania się z nim przez 

tydzień, nie mogły go w ogóle znaleźć. Jeżeli byłaby taka możliwość to czy GOUK,  czy 

w gminie, aby było wiadome, że w tych godzinach ten Pan jest”. 

 

Wójt Gminy odpowiedział - „jest akurat dzisiaj, nie widzę problemu, jest gdzieś tutaj na 

zapleczu”. 

Przewodnicząca Rady powiedziała – „jest to sprawa organizacyjna, więc takie godziny na 

pewno zostaną ustalone albo są już ustalone. Sama kiedyś byłam dyrektorem GOUK i wiem jak 

ciężko tą funkcję pełnić, dlatego też dyrektor GOUK ma nienormowany czas pracy i jest mi 



przykro, że Panie nie mogły się skontaktować, aczkolwiek można było poprosić przez sekretariat 

urzędu gminy”. 

 Radna Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała, że w sekretariacie urzędu Panie 

otrzymały nr telefonu służbowego, którego Pan Dyrektor nie odbierał. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że dyrektor GOUK skontaktuje się z Paniami i sprawę 

wyjaśni osobiście. 

 

 Radna Honorata Krasnodębska-Bobel zwróciła się z prośbą do Wójta Gminy - czy 

byłaby możliwość aby gmina dofinansowała zakup lub sfinansowała zakup kuchenki, 

gdyż została w miejscowości Mień wyremontowana sala, jest nowa kuchnia, jest 

piekarnik, brakuje tylko płyty indukcyjnej, na której można byłoby coś ugotować lub 

podgrzać? 

   Wójt Gminy odpowiedział – „projekt przewidywał tylko zakup sprzętu, który został 

zakupiony. Wcześniej tam była kuchenka i nie było sprzeciwu do korzystania z tej kuchenki, 

więc nie planowano zakupu skoro była. Jeżeli nie ma to proszę sprawę wyjaśnić”. 

   Radna Honorata Krasnodębska-Bobel poinformowała – „to była kuchenka strażaków więc 

ją zabrali”. 

   Wójt Gminy zasugerował zebranie środków finansowych na zakup kuchenki, przez osoby, 

którym kuchenka jest potrzebna. 

   Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby spotkać się ze strażakami i porozmawiać. 

Zwróciła też uwagę, na pojawiający się  problem mówiąc -  w miejscowości z której pochodzę 

świetlica również została wyremontowana i mieszkańcy mają pomysły zakupienia lodówki, 

płyty indukcyjnej czy garnków. To nie gmina ma dofinansowywać, tylko skoro powstają Koła 

Gospodyń Wiejskich, mieszkańcy sami powinni ubiegać się o dofinansowanie. Jeżeli gmina 

zacznie wyposażać świetlice wiejskie w sprzęty,  to co zrobimy z drogami”. 

   Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że w jego miejscowości również powstało 

Koło Gospodyń Wiejskich, które jest organizacją niezależną od samorządu, która również 

planuje zakup wyposażenia, związku z tym zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy, czy gmina 

włączy się w działanie i Koło może wskazać jako swoją siedzibę świetlicę wiejską oraz wstawić 

do niej zakupiony sprzęt?  

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że nie ma sprzeciwu do jakichkolwiek działań na terenie 

świetlic, które są na terenie gminy. Wyraził aprobatę dla tworzenia i funkcjonowania Koła na 

terenie sołectwa a także pozyskiwania środki finansowych z różnych Programów, potrzebnych 

do działania takiego Koła. 

 

 Radny Pan Witold Antoni Sierocki zapytał, kiedy zostanie odnowiona świetlica 

wiejska  Oleksinie? 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – „jak Pan sam zauważył, wszystko jest w trakcie realizacji, 

obecnie przystąpimy do wymiany instalacji elektrycznej i powoli to zrealizujemy, środki 

finansowe są przeznaczone na ten cel, mamy pracowników, którzy sami to wykonują. Chcę 

zaznaczyć, też musicie o tym wiedzieć, że do tej pory w gminie były jakieś dziwne rzeczy, były 

remonty świetlic wiejskich, np. remont świetlicy wiejskiej w Patokach kosztował 290tys. co 

nawet instalacja nie jest przystosowana do jakiegokolwiek grzejnika, piony nie zostały 

wymienione, a nowe świetlice buduje się za 230 tys., także te pieniądze gdzieś szły nie wiadomo 

jakie i gdzie, były dziwne zlecenia na roboty dodatkowe. Jestem budowlańcem i rozumiem co 

można zrobić za 290 tys. także były remonty, w Maniu też był remont przeprowadzony, na który 

„poszło” 150tys.zł, ten remont, który został wykonany musicie Państwo zobaczyć, kosztował 

bodajże 34tys. zł (22tys. z Funduszu Sołeckiego, 10tys.od Marszałka Wojew. Podlaskiego) 

pięknie zrobione,  nowe płytki, ściany odmalowane, kuchnia też jest do dyspozycji. To był 

początek, można dalej inwestować w tą infrastrukturę, ale to zależy od Was. Tak jak 



Przewodnicząca Rady powiedziała, nie będziemy kupować stołów bilardowych, telewizorów, 

gier komputerowych z Funduszu Sołeckiego. Fundusz jest wyodrębniony na cele sołectwa            

i będzie wyodrębniany do tej pory dopóki będziemy mieli premię. Do tej pory bierzemy premię 

od Wojewody za wyodrębnienie środków na poszczególne sołectwa. To nie jest tak, że będziecie 

robić spotkania i sobie coś ustalicie - „bo to nasze pieniądze”. Jeżeli w ten sposób będziecie 

podchodzić do Wójta, to sami będziecie to realizować. To Rada Sołecka będzie teraz ogłaszać 

przetargi na realizację zadań z Funduszu Sołeckiego a nie Wójt. Jeżeli nie będzie współpracy 

będziemy działać każdy osobno”.   

 

 Radna Honorata Krasnodębska-Bobel zwróciła się z zapytaniem do Wójta Gminy czy 

wieś Mień może liczyć na dalszą budowę chodników? 

Wójt Gminy – „ dobre pytanie ale może na początek Pani jako radna przedstawi nam swój plan 

co Pani chce wykonać w miejscowości Mień”. 

Radna Honorata Krasnodębska-Bobel odpowiedziała, że w kampanii przedwyborczej 

mówiła o dalszej budowie chodników, założeniu Koła Gospodyń Wiejskich. 

Wójt Gminy –„moja dobra wola była do tej pory, jak Pani wie przez 24 lata poprzednich 

kadencji nawet 1 m chodnika nie został położony w Mniu, ale przy dobrej współpracy                  

z Powiatem Bielskim zostało zrobione, co zrobione. Nie wiem czy Pani wie ale te roboty, które 

zostały wykonane na terenie Sołectwa Mień wykonano przy współpracy Powiatu Bielskiego , bo 

to jest droga powiatowa i w pierwszej kolejności skierowałbym pismo do Pana Starosty lub do 

koleżanki, która jest bodajże Przewodniczącą Komisji Rozwoju aby tam wynegocjować jakieś 

środki finansowe, oczywiście ja wywiąże się z tego i wykonam chodnik przez całą miejscowość. 

Tylko budujmy razem a nie „zwalajmy wszystkiego na Wójta, jakby u Wójta był Bank.   To nie 

jest zadanie gminy, aby układać chodniki w pasie drogowym drogi powiatowej. Gmina może 

dołożyć się do tego, wspólnie wykonać (mamy swoją ekipę pracowników, wykonują dobrze). 

Proszę wynegocjować założenie krawężników, niech kupią kostkę a my położymy”. 

 

 Przewodnicząca Rady odczytała pismo złożone 30 listopada do Wójta Gminy i Rady 

Gminy przez radnego Tadeusza Krasowskiego w sprawie wykonania postanowień 

Zebrania Wiejskiego z dnia 19.10.2018r. w sprawie ustalenia Funduszu Sołeckiego na 

oczyszczenie zbiornika wodnego i wyegzekwowania od mieszkańca sąsiadującego z 

działką gminną 329 oczyszczenie jej z gruzu tam zalegającego i przywrócenie ogrodzenia 

działki, które bezprawnie zostało usunięte oraz usunięcia budynku WC z powyższej 

działki. 

Zastępca Wójta Pani Elżbieta Janina Szymańska odpowiedziała, że radny już w tej sprawie 

otrzymał pismo. Natomiast gmina nie jest organem do ścigania i ustalania, kto komu i kiedy co 

wziął. Tak jak radny widzi została sprawa skierowana na Komisariat Policji w Brańsku, toczy się 

postepowanie wyjaśniające. Zostało też skierowane pismo do wskazanego w podaniu 

mieszkańca, w celu uporządkowania działki. Część już została uporządkowana, dalsza część 

zostanie uporządkowana. Także jakieś prace postępy są.  

Następnie zapytała czy mieszkańcy są z tego zadowoleni? 

 

 Radny Tadeusz Krasowski odpowiedział, że są zadowoleni tylko w części, bo ziemia i gruz 

zostały zepchnięte w staw. 

 

Zastępca Wójta Pani Elżbieta Janina Szymańska powtórzyła, że gmina nie jest organem do 

ścigania, należy poczekać na ustalenia Policji. 

 

Głos zabrał Pan Łukasz Twarowski – adwokat _ „na podstawie tego pisma chciałbym Państwu 

zwrócić uwagę, ale może też zwrócić uwagę Pani Przewodniczącej Rady, ponieważ Statut 



Gminy określa, co jest interpelacją a co zapytaniem, a co Państwo rozstrzygacie w sprawach 

różnych. Dotychczas tak jest, proszę się nie obrazić Panie Tadeuszu, ale trochę grzecznościowo 

gmina odpowiada, ponieważ ja też odpowiadam  za redagowanie pod kątem formalno-prawnym   

jak coś jest interpelacją, czy zapytaniem, ale tak naprawdę odpowiedź na takie pytanie,               

w zasadzie powinna być sformułowana, że „nie jest to interpelacja ani wniosek tylko 

ewentualnie temat do dyskusji w sprawach różnych”. Zwracam też uwagę, że przebieg sesji 

macie tak skonstruowany, że są interpelacje i wnioski radnych a zaraz po nich sprawy różne. 

Przykład dzisiejszej sesji - w zasadzie naturalnie, obsługa dzisiejszej sesji wskoczyła                    

z interpelacji i wniosków do spraw różnych. Ponieważ Pan radny złożył jak rozumiem 

interpelację, chociaż interpelacje skalda się tylko na piśmie, ale też należałoby się zastanowić, 

czy była to interpelacja czy bardziej wniosek”. 

     

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że to jest wniosek. 

 

Dalej wypowiedź kontynuował adwokat – „rozumiem, natomiast wnioski można złożyć na 

piśmie, proszę sprawdzić w Statucie, co Państwo chcecie osiągnąć, ponieważ, żeby nie było 

takich sytuacji, że odpowiedzi będą krótkie i nie satysfakcjonujące, że coś nie dotyczy spraw 

gminnych o zasadniczym charakterze dla wspólnoty, albo coś nie stanowi aktualnego problemu 

gminy zgodnie ze Statutem, w związku z tym nie spełnia wymogów wniosku i gmina nie jest 

organem właściwym do odpowiedzi. Tak jak Pani Zastępca Wójta  powiedziała odnośnie tego 

pisma. Oczywiście dostrzegając ten problem (nie jestem tutaj aby pochylić się nad nim) ale tu są 

inne organy powołane, jeżeli ktoś komuś coś zniszczył, czy gminie. Oczywiście radny jako 

przedstawiciel gminy, jeżeli takie rzeczy widzi, to nie powinien pisać pisma do wójta, tylko 

zawiadomienie do organów ścigania, że coś zostało zniszczone, uszkodzone i będzie 

prowadzone stosowne postępowanie. Zwracam uwagę, że w tym przedmiocie Policja po 

otrzymaniu tego pisma, podjęła stosowne kroki. Natomiast Wójt nie jest organem do 

rozstrzygania niektórych spraw, które Państwo poruszcie np. w interpelacjach i wnioskach 

radnych. W sprawach różnych była poruszana sprawa zakupu kuchenki gazowej, nie jest to 

sprawa gminna o zasadniczym charakterze. Uprzejmie proszę o dopilnowanie organizacyjnego 

charakteru, aby nie było żadnych wątpliwości, że dostajecie Państwo krótkie pismo 

niesatysfakcjonujące, albo odpowiedzi będą ustnie przez Wójta udzielane”. 

   Przewodnicząca Rady odnosząc się do wypowiedzi adwokata powiedziała – „dziękuję za 

cenne uwagi, ale wydaje mi się, że byliśmy już w punkcie „sprawy różne”. Oficjalnie głośno 

było powiedziane, że przechodzimy do punktu sprawy różne”.  

   Dalej dodała – „kiedy zostałam radną od pewnej osoby usłyszałam słowa – „ radny ma dbać 

nie tylko o swoją miejscowość, radny ma patrzeć całościowo”, mamy tutaj przedstawiać interes 

gminy i o niego dbać, natomiast zauważam, że coś się zmieniło, wszyscy radni patrzą tylko na 

swoje miejscowości. W związku z tym chciałabym, abyście Państwo w domu przemyśleli pewne 

sprawy i pomyśleli do czego zastaliście powołani, bo od dbania interesów miejscowości są 

sołtysi. Radni mają wspierać ich jak najbardziej, ale my radni dbamy o interes naszej gminy i to 

powinno być dla nas najważniejsze”. 

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski – nie zgodził się z tym, o czym mówiła Przewodnicząca 

Rady, ponieważ mieszka w Kiersnowie, Spieszyn jest oddalony o 20 km, jednak zainteresował 

się przebudową drogi w Spieszynie a to jest sprawa istotna dla gminy. 

 

   Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że cieszy się, iż radny zareagował na tą informację ale 

była ona przekazana do wszystkich radnych, aby każdy się zastanowił, bo sprawy sołectw są 

bardzo ważne ale gmina jako całość jest najistotniejsza. 

 



 Zastępca Wójta zwróciła się do radnego Tadeusza Krasowskiego mówiąc, że Fundusz 

Sołecki wsi Szmurły został przeznaczony na uporządkowanie stawu i taką możliwość 

mieszkańcy będą mieli. Pan Wójt wyraził zgodę, aby mieszkańcy mogli go realizować – 

pismo otrzymali w tej sprawie i mogą działać. 

Ad. 21 Zamknięcie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 1205 zamknęła obrady  III sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                       Grażyna Płonowska   

 

 


